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Vláda nám podniká řadu
“upřímně myšlených” kroků, ale
v jejich důsledku se dostává li-
dem stále více klacků pod nohy.
Jedny z posledních novel a opat-
ření jsou toho důkazem. Napří-
klad studenti mají být motivová-
ni pracovat o prázdninách na
řádné pracovní smlouvy, ze kte-
rých odchází řádné pojištění a
daně do státní pokladny. Díky
těmto pracovním smlouvám by
si měli odpracovat během 3 let
12 měsíců. Potom mají nárok v
případě nezaměstnanosti po u-
končení školy na státní podporu.

Jaká je však realita? Pokud
student pracuje o prázdninách,
musí své dvouměsíční prázdni-
nové příjmy také řádně přiznat a
díky tomu se jeho rodičům řád-
ně zkrátí nárok na přídavky na
dítě. Jen těžko se během čtyřle-
tého studia podaří odpracovat
12 měsíců. Po maturitě následu-
je totální nezájem zaměstnavate-
lů o mladého čerstvého absol-
venta a beznadějná fronta na ú-
řadu práce bez nároku na pod-
poru. Opravdu “velký” manévro-
vací prostor pro to, jak vstoupit
do aktivního života. Ale ani o ně-
co starší generace na tom není
lépe. Jaké překvapení čekalo le-
tos na snaživce, kteří si svůj ro-
dinný rozpočet chtěli vylepšit
bez závislosti na státu přivýděl-
kem na živnostenský list ke své-
mu běžnému zaměstnání. Za od-
měnu jim byly patřičně pokráce-
ny či zcela odejmuty přídavky na
dítě, protože jim bylo pro účely
státní sociální podpory automa-
ticky připočteno 101 tisíc korun
ročně, i když jim nikdy rukama
takové peníze neprošly. Každý
dobrý čin v této zemi bývá už od-
jakživa po zásluze potrestán. Ro

DEŠTIVÁ HUBERTOVDEŠTIVÁ HUBERTOVA JÍZDA JÍZDAA

V sobotu 16.10. uspo-
řádal jezdecký oddíl
S.K.Wiyrhanea již 12.roč-
ník Hubertovy jízdy. Příz-
nivci jezdeckého sportu
vědí, že Hubertova jízda
je nesoutěžní vyjíž�ka
do přírody, která uzavírá
jezdeckou sezónu. Tradi-
ce Hubertových jízd
vznikla kdysi dávno v
Anglii, kde je šlechta pů-
vodně pořádala jako hon
na lišku.

V současnosti nahrazuje ži-
vou lišku pouze liščí ohon na
rukávu jezdce jedoucího v če-
le tzv.MÁSTRA. Rokytnické
Hubertovy jízdy se zúčastnilo
32 koní z pořádajícího oddílu,
z Javornice, Pěčína, Doudleb

nad Orlicí a Slatiny nad Zdob-
nicí. Nechyběli ani zástupci
Rokytnické Farmy Pod Lipou a
musíme zmínit i hosty z dale-
kých Pardubic, rodinu Rálišo-
vu.

Nástup účastníků proběhl
krátce po desáté hodině dopo-
lední na oddílové jízdárně.
Všichni jezdci byli dekorováni
krásnými stužkami a dostali i
něco malého na zahřátí. Po
krátkém organizačním proslo-
vu oddílové vedoucí S.K.Wiyr-
hanea Vla�ky Jiroutové se
mohli všichni vydat na cestu.
Pořadatelé měli vše pečlivě
naplánováno a připraveno. Je-
diné, co naplánovat bohužel
nemohli, bylo počasí. To se
rozhodlo předvést tu nejne-

vlídnější tvář a neustávající
déš� tak všechny účastníky
Hubertovy jízdy vydatně zmá-
čel.

První zastávku měla pro-
moklá výprava koní a jezdců
na Chalupě Na Čtyřce v Ne-
beské Rybné, kde v současnos-
ti vládne Lenka Červinková.
Jezdci byli rádi, že si mohou
chvíli v teple odpočinout a vy-
pít si kávu, čaj nebo si dát ně-
co ostřejšího. Pak už ale byla
na programu krátká soutěž
nazvaná “panáky na schůd-
kách” a pokračovalo se dál.
Před Pěčínem bylo připraveno
několik skoků a pak již všich-
ni směřovali na pěčínskou far-
mu manželů Svobodových. 

(pokračování na str.3)
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� V sobotu 2. října proběhlo vítá-
ní nových občánků mimořádně v
budově školy, protože jich bylo mi-
mořádně - osm!
� Obec zadala nové zpracování ú-
zemního plánu Pěčína, protože už
neodpovídal požadavkům.
� U památníku malíři Janu Tram-
potovi bylo provedeno dosázení
zeleně. S úpravou chodníku v
těchto místech se počítá v příštím
roce.
� V polovině října jsme se napo-
sledy rozloučili s naší spoluobčan-
kou, dobrým člověkem, paní Bo-
huslavou Brklovou. Čest její pa-
mátce!
� Na veřejném zasedání byla
schválena úprava rozpočtu obce
na tento rok a změna vyhlášky o
komunálních odpadech s navýše-
ním cen za jejich likvidaci.
� Na říjnové členské schůzi pěčín-
ského Sokola se mimo jiné hovoři-
lo o uspořádání Vánočního pose-
zení U Františka a o Plesu Sokola,
který by se měl konat v lednu
2005.
� V sobotu 13. listopadu se v sále
U Rykrů uskuteční taneční zábava
s výbornou královéhradeckou sku-
pinou SPEKTRUM a uzenou ku-
chyní.

� Zimní údržbu místních komuni-
kací budou v letošní zimní sezóně
opět provádět pracovníci údržby
města ve spolupráci se spol. CEN-
TEP s.r.o. ve stejném rozsahu jako
v sezóně minulé a podle schvále-
ného plánu zimní údržby města.
Řízením prací byl pověřen tajem-
ník pan Petr Lavrenčík tel.
494595104. Zimní údržbu na Ne-
beské Rybné bude na základě u-
zavřené smlouvy provádět spol.
ORLICKO s.r.o.
� Ještě v letošním roce dojde k in-
stalaci informačního značení ve
městě. Práce provede firma RAFA-
EL INFO ART s.r.o. Červený Koste-
lec.
� Rada města pověřila Bc. Davida
Jedličku výkonem činnosti lesní
stráže v lesích v majetku města.
� Rada města doporučuje Zastu-
pitelstvu města objednat projekto-
vou dokumentaci na rekonstrukci

části bývalé kotelny K 3 u mani-
pulačního skladu na hasičskou
zbrojnici. Po zpracování doku-
mentace město podá žádost o in-
dividuální státní dotaci, která by
měla z větší části pokrýt investiční
náklady.
� Přípravy na rekonstrukci infra-
struktury a chodníků v ul. 5. květ-
na jsou v závěrečné fázi. Vlastní
provedení prací je závislé na ter-
mínu rekonstrukce silničního těle-
sa v této ulici, která bude hrazena
ze státních prostředků. Rekon-
strukce bude provedena v roce
2005 v případě zajištění dostateč-
ných finančních prostředků, popř.
v roce 2006.
� V průběhu října provedla firma
STRABAG menší opravy místních
komunikací v hodnotě 600.000
Kč. Největší rozsah prací byl pro-
veden v Dolním sídlišti. V dalších
a rozsáhlejších opravách se bude
pokračovat v roce 2005 a 2006
pokud bude městu schválena do-
tace o kterou již bylo požádáno. V
případě zájmu může bližší infor-
mace podat místostarosta pan
Hudousek.
� Na žádost sociálního odboru
MěÚ se Rada města zabývala pro-
blematikou ubytování sociálně
méně přizpůsobivých občanů a o-
sob vracejících se z nápravných
zařízení. Rada rozhodla blokovat
volný byt na Severáku v č.p. 369.
Z možnosti přidělení ubytování
budou vyloučeny osoby, které jsou
bez zaměstnání, nejsou evidovány
na Úřadu práce jako uchazeči o
zaměstnání a ani nejsou v eviden-
ci výplat dávek sociální podpory
na MěÚ Rokytnice v O.h.
� Rada města uložila místostaro-
stovi zajistit vynětí objektu č.p.
132 /za místním zámkem/ z ú-
středního seznamu nemovitých
kulturních památek a připravit
návrh nejvhodnějšího způsobu
demolice tohoto objektu. Dům je
v havarijním stavu .
� V závěru října byly zahájeny
práce na vybudování další přípoj-
ky teplovodu na Stříbrném vrchu
od Ústavu sociální péče do býva-
lého objektu FAB, nyní SVITR.
Práce by měly být dle smlouvy do-
končeny 10.11.2004. Tímto dojde
k napojení dalšího významného
odběratele tepla na centrální eko-
logickou výtopnu.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ V PĚČÍNĚ

V sobotu 2.října 2004 se pěčínská škola naplnila
dětmi. Tahle budova je na děti zvyklá, ale v sobotu je
většinou tichá a prázdná. Zvláštní bylo i to, že všech-
ny děti přijely s rodiči a v kočárcích, a do školy zač-
nou chodit asi tak za šest let. Ano, ve ŠKOL(ičc)E v Pě-
číně se konalo Vítání občánků.

Slavnostním projevem uvítal pan starosta Miroslav Petr do
života osm nejmladších obyvatel Pěčína. Pochválil rodiče za
snahu o budoucnost Pěčína (hlavně manžele Čížkovi s dvojčaty)
a vyzval je, aby dál pokračovali v započatém díle.

Pak nastalo velké fotografování v obecní kolébce. Děvčata ze
školy i školky si připravila krátký program plný říkanek a uko-
lébavek a přispěla tak ke slavnostní náladě ve škole. Miminka
dostala od obce pamětní list, plyšáčka a 2000 korun na první
plínky.

Marcelko, Jakoubku, Denisko, Pavlínko, Verunko,
Kristýnko, Josífku a Tomášku - přejeme vám jen to
dobré a vítejte do života!

duš

� Foto A.Papáček.

S radostí oznamujeme, že se naší ko-
legyni Zuzce Soběslavové dne
5.10.2004 narodil syn. Je to chlap
jak má být a od rodičů dostal jméno
Jiří - po tátovi. Přejeme jim všem
hodně zdraví, spoustu radosti a š�ast-
ných let. Redakce Horského kurýra.

Základní škola Rokytnice v O. h.

NNAABBÍÍZZÍÍ  KKUURRZZ  AANNGGLLIIČČTTIINNYY
Informace na tel. 494 595 219

a e-mail: ekonom@zs.rokytnice.cz



(dokončení ze str.1)
Zde již pojízdný bufet, který Hu-
bertovu jízdu doprovázel, pilně
připravoval další občerstvení.
Kvůli nepřestávajícímu dešti se
zde jezdci dohodli, že nebudou
pokračovat v původně naplánova-
né trase a vrátí se zpět do Rokyt-
nice.

V podvečer se pak část účastní-
ků sešla na malém posezení v sa-
lónku hotelu Eduard. Zde bylo
možné probrat zážitky z celého
dne a zazpívat si v doprovodu ky-
tary. Byli zde také vyhlášeni nej-

krásnější kůň a jezdec 12. Huber-
tovi jízdy. Tímto titulem se může
pyšnit pan Karel Walter na koni
Syvota.

Vzhledem k velmi nepříznivé-
mu počasí hodnotili pořadatelé ú-
čast koní a jezdců jako překvapivě
velkou. Těžký, kluzký terén na-
štěstí všichni zvládli a nedošlo k
žádnému zranění.

Závěrem rádi vyřizujeme po-
děkování pořadatelů všem jezd-
cům za účast a také všem, kdo s
přípravou Hubertovy jízdy nezišt-
ně pomohli.        Text a foto JKO

MMĚĚSSTTSSKKÁÁ  PPAAMMÁÁTTKKOOVVÁÁ  ZZÓÓNNAA
RROOKKYYTTNNIICCEE  VV  OO..HH..  VV  RROOCCEE  22000044

Městská památková zó-
na v Rokytnici má za se-
bou první rok existence od
svého vyhlášení. Je jistě
vhodný čas poohlédnout
se za uplynulým rokem a
zhodnotit, co nám tato
změna z pohledu ochrany
historického centra města
přinesla.

Hlavním kritériem úspěšnos-
ti je jistě množství finančních
prostředků, které se podařilo
získat pro zónu ze státního roz-
počtu. Přidělená částka 250 tisíc
korun se může zdát někomu pří-
liš malá na to, aby se ve stavu
památek cokoliv změnilo. K této
částce se dále přidává 20% pro-
středků z rozpočtu města a 10%
si hradí vlastník památky sám.
Celkově se tedy sešlo 360 tisíc
korun a to je již suma, za kterou
je možné něco vybudovat. Z
těchto prostředků byly hrazeny
skutečné havarijní stavy někte-
rých památek. Především se po-
dařilo opravit střechu zámecké-
ho kostela Nejsvětější Trojice,
jejíž plech z r. 1935 potřeboval v
některých částech nutně výmě-
nu. Zbytek se podařilo natřít o-
chranným nátěrem. Další akcí
byla záchrana části ohradní zdi
okolo areálu fary, která se začí-
nala bortit a hrozilo zřícení ně-
kterých sloupků.

Další jev, který vyhlášení zó-
ny doprovázel, je začínající sna-
ha některých vlastníků nemovi-
tostí, které mají mnohdy vý-
znamnou kulturní hodnotu, a-
lespoň zahájit práce, které po-
vedou ke zlepšení vzhledu jejich
nemovitostí při dodržení zásad
památkové péče. Za zodpověd-
ný přístup lze jednoznačně o-
značit rekonstrukci domu čp.75
na náměstí TGM, kde sídlí pro-
dejna elektro (bývalý Svazarm).
Majitel objektu - občanské sdru-

žení Automotoklub Rokytnice
vycházel při úpravě vzhledu se-
verní strany domu z projektu
datovaného do 30. let 20.stole-
tí, který se podařilo nalézt mezi
starými archiváliemi. Zmizela
tak zcela nevhodná vjezdová
vrata, výplň ze skleněných cihel
a moderní keramický červenoh-
nědý soklový obklad. Ze štítu
byly odstraněny nevhodné vý-
věsní tabule, které dostaly po-
někud decentnější podobu i u-
místění v podsíňovém prostoru.
Objekt nyní působí velmi pří-
jemně. I když byla pro majitele
rekonstrukce finančně jistě vel-
mi náročná, výsledek rozhodně
stojí za to a patří mu velký dík.
Jistý posun nastal i u bývalého
měš�anského domu čp.67 (man-
želé Grulichovi) v ulici 5.květ-
na, kde se podařilo s finanční
podporou Královéhradeckého
kraje rekonstruovat původní
pískovcový komín. Majitelé se
dále rozhodli obnovit původní
vzhled vchodového portálu do-
mu a ve spolupráci s restauráto-
rem vrátili na původní místo
snad více než 50 let zatoulaný
pískovcový sloup. Přislíbená je
ještě změna oken na původní
šestidílná a výroba repliky vcho-
dových dveří. V budoucnu chce
majitel postupovat dále rekon-
strukcí fasády.
Pro úplnost je nutné ještě dodat,
že finanční podporu od státu
mohou získat ty nemovitosti,
které leží v prostoru městské pa-
mátkové zóny (MPZ) nebo v je-
jí bezprostřední blízkosti a jsou
zapsány do seznamu nemovi-
tých kulturních památek. I pro
vlastníky ostatních nemovitostí
v prostoru MPZ však platí po-
vinnost projednat jakékoliv sta-
vební úpravy s oddělením pa-
mátkové péče odboru kultury
Městského úřadu Rychnov nad

Kněžnou. Pokud tak neučiní,
hrozí jim uložení finanční sank-
ce za porušení památkového zá-
kona. Bližší informace k postu-
pu při provádění stavebních
prací v prostoru MPZ získáte na
odboru výstavby Městského ú-
řadu Rokytnice v Orl.horách.
Smyslem vyhlášené památkové
zóny je ochrana historického

sídla z pohledu maximální ar-
chitektonické čistoty a originali-
ty. V neposlední řadě dokáže pa-
mátková zóna přitáhnout i zá-
jem
turistů, o které Rokytnice, ales-
poň v sezóně, rozhodně nemá
nouzi.

Za komisi pro regeneraci
MPZ Hudousek Petr

� Objekt čp.75 prošel v r.2004 vítanými úpravami svého vzhledu.

VAMBERK - Ve středu 6.října proběhlo na vamberské chatě Vy-
hlídka slavnostní setkání dárců krve u příležitosti předávání zlatých
plaket MUDr. J.Janského za bezpříspěvkový odběr krve.

“Za přítomnosti předsedy Oblastního spolku ČČK MUDr. Martina
Thiela, zástupců pojiš�oven a městských a obecních úřadů bylo od-
měněno 14 dobrovolných dárců, z nichž tři byli omluveni,” sdělila
nám ředitelka Oblastního spolku ČČK Olga Rohrová.

Odměněni byli: z Kostelce n.Orl.- Alena Dohnalová, Jana Dvořá-
ková, Libor Granát a Libor Koucký, Petr Kašpar a Naděžda Pojezdo-
vá z Týniště, Jiří Panocha z Vamberka, Miroslav Pop z Dobrušky, Ro-
man Křehký z Rokytnice v O.h., Marie Ribárová z Častolovic, Irena
Bidrmanová z Javornice, Jaroslav Svatoš z Kvasin, Jiří Šubrt z Dob-
rého a Vladimír Zemánek z Černíkovic.                                        ba

OUTDOOR SPORTOUTDOOR SPORT
Nabízíme Vám:
� Prodej cyklistického vybavení
� Prodej kol značek APACHE, 

LEADER FOX
� Prodej outdoorového vybavení
� Servis kol a příslušenství

� SLEVA KOL MODELŮ ROKU 2004 - 20 - 30%

Nově zajiš�ujeme i prodej na splátky!!!!

Kontakt:
OUTDOOR SPORT

Horská 211, 517 61 Rokytnice v O.h.
Tel./fax.: 494 595 248

PLAKETY DÁRCŮM KRVE



� Současný stav okolo objektu staré vodárny.

� Výhled na město ze střechy vodárny.

OBNOVA VYCHÁZKOVÉHO MÍSTA
U STARÉ VODÁRNY

Základní škola Rokytni-
ce v O.h. získala finanční
prostředky ze společného
grantového programu
Střediska ekologické vý-
chovy SEVER a Nadace
Partnerství s podporou fir-
my Toyota Motor Europe
na projekt přispívající ke
zlepšení životního pro-
středí ve vybrané části
města.

Konkrétně se jedná o obno-
vu vycházkového místa u staré
vodárny nad Rokytnicí odkud
je nádherný výhled na celé
město a okolí. Smyslem projek-
tu je podpořit ve školní mláde-
ži zájem o stav životního pro-
středí ve svém městě při reali-
zaci projektu za podpory místní
samosprávy a občanské inicia-
tivy. V tomto případě se samo-

zřejmě podařilo získat podporu
města a do práce se zapojilo i
občanské sdružení Okrášlovací
a vlastivědný spolek Rokytenka.

V současné době je hotovo
odborné ošetření zeleně, došlo
k úpravě terénu v okolí vodár-
ny a připravuje se montáž zá-
bradlí na stropnici vodárny.
Chybět by neměl ani stůl a lavi-
ce ze surového dřeva pro mož-
nost sezení. V příštím roce je
počítáno s plným obnovením
cesty pro provoz vozidel a likvi-
dací vyjetých kolejí na soused-
ním pozemku způsobujících e-
rozi půdy. Připravena je taktéž
dosadba nových stromů v aleji.
Věříme, že turistická veřejnost i
občané města tuto obnovu uví-
tají.              

Hudousek Petr, 
místostarosta

TRUHLÁŘSTVÍ
LETTRICH  A

SLEZÁK
nabízí:
�� vestavěný nábytek na míru 

- dveře posuvné otevírací
�� výroba kuchyňských linek

- zaměření a návrh ZDARMA
�� vestavba spotřebičů
�� renovace i opravy kuchyní
�� výměna dvířek
�� eurookna, materiál - dřevo
�� pokládka plovoucích podah

a další truhlářské služby za zaváděcí ceny

Konzultace u Vás doma, nebo v obuvi
na náměstí.

Volejte kdykoliv : 608 829 952

ŠKOLA PRO UDRŽITELNÝ ŽIVOT
Rokytnická základní škola

se účastní grantového projek-
tu Nadace Partnertství a Stře-
diska ekologické výchovy SE-
VER, v rámci kterého se její
žáci, členové historického
kroužku, podílí na obnově vy-
cházkového místa u bývalé vo-
dárny nad Rokytnicí. Ve čtvr-
tek 14. října byli 3 vybraní žá-
ci jako zástupci školy pozváni
do sousedního Polska, kde
navštívili školy, které se po-
dobnými projekty na zvelebe-
ní okolní krajiny rovněž zabý-
vají. Navštívili tak polská měs-

ta Lubawka, Chelmsko Slas-
kie, Boguszów Gorce a Walbr-
zych, kde na místní radnici
náš rokytnický projekt také
představili. Oba projekty, jak
český tak polský (pod názvem
Škola pro udžitelný rozvoj v
Dolním Slezsku) jsou součástí
mezinárodní inicativy “Škola
pro udržitelný život - komu-
nitní akční program”, na které
se podílí Groundworks Velká
Británie, Environmental Part-
nership Polsko, Nadace Part-
nerství a firma Toyota.            

Ro

CYKLOBUSY V ORLICKÝCH HORÁCH
Cyklobusy obou do-

pravců - Orlobusu Nové
Město nad Metují a Au-
disbusu Rychnov nad
Kněžnou - do oblasti Or-
lických hor se v tomto ro-
ce osvědčily.

Uvedl to na tiskové konfe-
renci, která se konala 21. října
na závěr jejich skončené sezó-
ny (od června do září) projek-
tový manažer Regionální roz-
vojové agentury Euroregionu
Glacensis a zároveň Dobrovol-
ného svazku obcí Region Or-
lické hory Jaroslav Štefek.
Oba dopravci tu ujeli 27 598
km (navíc bez dotace 2358

km na území Pardubického
kraje) a přepravili 7833 osob
a 4616 jízdních kol. K tomu
dodala senátorka Václava
Domšová, že není koncepčně
řešena dotační politika (Krá-
lovéhradecký kraj dotuje cyk-
lobusy přes mikroregiony, ale
skibusy jsou zahrnuty v rámci
dopravní obslužnosti). Hod-
nocení cyklobusů, provozova-
ných v Orlických horách obě-
ma společnostmi Orlobusem a
Audisbusem, je hodnoceno v
rámci republiky velmi dobře -
lépe je hodnocen pouze regi-
on Šumavy, ale s mnohoná-
sobně většími dotacemi.  -kr-





KKOOSSTTEELL  SSVV..  MMÁÁŘŘÍÍ  MMAAGGDDAALLÉÉNNYY  VV  BBAARRTTOOŠŠOOVVIICCÍÍCCHH
Právě kostely bývají do-

minantou měst a obcí, pokud
v jejich blízkosti nebyl v no-
vější době postaven mnoha-
patrový panelák. Jak známo,
v našem pohraničí bylo v do-
bě reálného socialismu mno-
ho kostelů zcela zničeno ne-
bo alespoň zdevastováno.
Bartošovický kostel podobné-
mu osudu jako zázrakem u-
nikl. Původní kostel byl dře-
věný, doba jeho vzniku ani
podoba nejsou známy. Zděný
kostel zde byl od roku 1673,
z té doby se zachovala hřbi-

tovní brána (předsíň) čtver-
cového půdorysu s cibulovou
bání krytou šindelem. Do
dnešní doby byl kostel pře-
stavěn pod patronací hraběcí
rodiny Bubnů z Litic, tehdej-
ších majitelů panství Žam-
berk, v letech 1731-1740.
Kostel je jednolodní s polygo-
nálně zakončeným presbytá-
řem a hranolovou věží. Pís-
kovcový portál je datován
1731 a opatřen rodovým er-
bem zakladatelů. K vnějšímu
líci zdi je na severní straně
přistavěna sakristie, na jižní,

boční kaple a bývalá márnice.
Presbytář je klenutý s lu-

netami, strop představuje ne-
be s hvězdami. Hlavní oltář s
obrazem sv.Máří Magdalény
a sochami svatých Víta a Je-
ronýma ze 40.let 18.století,
sousoší Kalvárie po r.1735,
boční oltáře z let 1730-1740.
Levý boční oltář ve tvaru
mystické růže (růžencový) s
výjevy ze života Ježíše Kris-
ta. Pravý oltář ve tvaru orlice
nese obraz sv.Václava, do
kruhu však bartošovičtí opat-
řili nové píš�aly i zvony. Ty
byly opět zrekvírovány v

2.světové válce a od té doby
má kostel jen zmíněný umí-
ráček.

V 30.letech 20.století mě-
ly být cenné oltáře odvezeny
do Prahy, ale místní obyvate-
lé tomu velmi razantně za-
bránili.

Kolem kostela se rozkládá
malý hřbitov obehnaný ka-
mennou zdí. Přestože se
mnoho původních náhrobků
nedochovalo, jsou zde někte-
ré zajímavě výtvarně zpraco-
vané.

Foto a text 
Petr Zámečník

Prodej vánočních ozdob v Rokytnici v O.h. v
areálu Vánočních ozdob.

Pondělí 8.30 - 11.00
Úterý 8.30 - 11.00
Čtvrtek 14.00 - 17.00

Udělejte si hezké Vánoce.

� Foto 1 - Oltář Panny Marie.
� Foto 2 - Panna Marie v Lurdech - dřevořezba, pol.19.stol.

1

2

SKLEROTICI OPĚT HRAJÍ PRO PAMĚTNÍCI
Rokytnická hudební skupina Skleróza

(J. Veselka, M. Citová, V. Matyáš, Š. Rozsívalová)
opět zahraje k tanci a poslechu

skladby minulého století
v pátek 26.11.2004 od 20.00 hod. v Eduardu.



KOUZLA, ČÁRY A MUZIKA
VE ŠKOLCE

Náš život je doslova ob-
klopen kouzly. Maminky
umí vykouzlit neuvěřitelné
dobroty, sourozenci doká-
ží zakouzlit naši nejoblíbe-
nější hračku tak, že ji už v
životě nenajdeme, tatínci
umí zakouzlit 425 korun
českých, když jdou jednou
za měsíc rodině koupit
chleba a vezmou to skrz
restauraci a naše paní uči-
telky jsou kouzelné samy o
sobě.

Nikdo z výše jmenovaných
však neumí tak kouzlit, jako pan
Koupil, který k nám přijel 12.10
se svým kamarádem muzikan-
tem panem Krejčím. Pane jo,
kouzelník a muzikant. Měly se

dít velké věci. A taky se děly!
Pan Koupil dokázal poscho-

vávat malé zelené míčky do nej-
různějších částí svého oděvu a
zase je vytahovat, spojoval a
rozpojoval železné kruhy a
žongloval takřka se vším, co mu
přišlo pod ruku. Také schoval
snubní prstýnek paní učitelky a
druhá paní učitelka ho našla na
absolutně neuvěřitelném místě:
v pytlíčku, který byl schovaný v
pytlíčku, který byl schovaný v
pytlíčku, který byl schovaný v
pytlíčku, který byl schovaný v
krabičce dvakrát ovázané gu-
mičkou!!!

Některé z nás tajně doufaly,
že kouzelník nechá na chvilku
zmizet naše paní učitelky, aby-

chom si trochu zadováděly, ale
byl to zřejmě gentleman, nebo
neměl tak velké pytlíčky.

S panem Krejčím se nám po-
dařilo zazpívat několik moc
pěkných písniček z pohádek, ale

zapoměly jsme na důležitou
věc. Měly jsme poprosit pana
kouzelníka, aby nás naučil za-
kouzlit kaštany, aby samy skáka-
ly do tašek. To by se pak paneč-
ku sbíralo!             za děti pa

DRAKIÁDA V PĚČÍNĚ
První říjnové mrazíky měly

sice zničující význam pro jiřiny
a muškáty, ale silný vítr, který je
doprovázel, byl skvělý pro dra-
kiádu, která se pořádala ve
ŠKOL(ičc)E v Pěčíně. Děti ze
školy i školky si přinesly z do-
mova draky a velká soutěž mo-
hla začít. Většina draků byla
koupená v obchodě, ale někteří
z nich létali opravdu dobře. Nej-
lepší draky však měli naprosto
bezkonkurenčně Jára a Kája Pa-
páčkovi. Draky jim pomohl vy-

robit děda z Rampuše. Draci by-
li ze silného papíru, provázek
byl dlouhý asi kilometr a na
každém drakovi byla fotografie
kluků. Jejich draci létali tak vy-
soko, že plašili ptáky a bylo
možné vidět až z Rokytnice.
Škoda jen, že silný vítr vytrhl
klukům draka z ruky a ten ule-
těl na konec vesnice a skončil na
sloupě vysokého napětí. I přes
tenhle nezdar se drakiáda vyda-
řila a příští podzim si ji určitě
zopakujeme.                      duš

O ŠOTKOVI
Nevím, jak vy, ale já se s tímh-

le malým neposedou setkávám
denně. Skoro ho nezahlédnu, a-
však jeho přítomnost poci�uji stá-
le. Šotek mi často schovává věci,
nejčastěji klíče a brýle, a hlavně
tehdy, když opravdu hodně spě-
chám. Velkým specialistou je na
mou peněženku, už mi ji strčil do
ledničky i do spíže a naprosto
běžně mi peněženku přemís�uje z
jedné kabelky do druhé, což je
problém hlavně ráno v autobusu.
Velkou radost mu dělá schovává-
ní mojí červené tužky na opravo-
vání a psaní známek, tu Šotek o-
pravdu miluje. Čas od času se ob-
jeví u mne v kuchyni a drkne do
mne v okamžiku, kdy liji ocet do
houbačky nebo se připomene
tím, že mi hází kousky skořápek
do smažených vajíček. Šotek se
však zjeví i na místech, kde byste

ho tak moc nečekali. Minulý mě-
síc se objevil v Horském kurýru.
Nikdo z vás jistě nepochybuje, že
pan Bahník, který je dokonce no-
vinový profesionál a podle mne i
mistr napsaného slova neví, jaké
i/y se píše ve slově velvyslanec.
Jenže zapracoval nezbeda Šotek,
který v nestřeženém okamžiku
vyměnil tvrdé y za měkké a na
světě byla ostuda v podobě vel-
vislanec v nadpisu. Moje mamin-
ka vždycky říká, že kdo nic nedě-
lá, nic nezkazí. Nám by se ale ta-
ková chyba stát neměla, a proto
se vám za ni omlouvám. Věřím
ale, že i vás navštěvuje ten da-
rebný Šotek a vyvádí vám podob-
né věci, takže nás pochopíte a od-
pustíte nám a my vám na oplátku
slíbíme, že si v redakci toho ma-
lého �áblíka pohlídáme.               

Věra Dušková



ZZZZPPPPRRRRÁÁÁÁVVVVYYYY    ZZZZ    FFFFAAAARRRRNNNNOOOOSSSSTTTTIIII
Adresa: Římsko-katolický farní úřad

Horská ul. 2, 517 61 Rokytnice v Orlických horách
tel: 494 595 614

Administrátor farnosti (kněz): p. Mariusz Nowaczyk

Mše svaté v měsíci listopadu:
Kostely spadající pod farnost Rokytnice v O.h.

Rokytnice v O.h.:

Neděle   7.11 - 21.11  . . . . . . . . . . . . . .10.00 hodin kostel

14.11- 28.11  . . . . . . . . . . . . . . .16.00 hodin kostel 

(Případné změny jsou oznamovány při nedělní mši sv. nebo na vývěsce u kostela.)

Pěčín: Neděle 7.11 - 21.11  . . . . . . . . 8.45 hodin

Říčky: Sobota 6.11  . . . . . . . . . . . . .16.00 hodin

Souvlastní: Neděle 7.11 - 21.11 . . . . . . . .11.15 hodin

K ZEMSKÉ BRÁNĚ
UŽ SE JEZDÍ

BARTOŠOVICE - Silnice od
Rokytnice v Orlických ho-
rách přes Bartošovice na Or-
lické Záhoří je parádní a vel-
mi vyhledávaná především
cykloturisty. Ale v Bartošovi-
cích se ještě v druhé polovi-
ně října čekalo na některé
“dokončovačky”.

“Úsek směrem na Kunvald už
má nový povrch, te� dokončují
posledení úsek od křižovatky smě-
rem na Zemskou bránu,” řekla
nám ve středu 20. října pracovnice
bartošovického obecního úřadu
Lenka Šlechtová. Znamenalo to,
že v následujícím víkendu už bylo
možné zajet i na Zemskou bránu.
“Ano, ale jen k mostu na Zemské
bráně. Pěší a cyklisté mohou přejít
na druhou stranu po provizorní
lávce. Ale samotný most bude do-
končen až na jaře příštího roku,”
upřesnil vedoucí stavby komuni-
kace ing. Fousek.                          ba

Tímto článkem bychom chtěly poděkovat rodině Páchových
a maminkám Jitce, Jáje a Ivě, kteří v indiánských kostýmech s
velkou fantazií připravili pro děti z MŠ Bartošovice krásný

INDIÁNSKÝ DEN 
NA FARMĚ POD LIPOU

Děti s vlastnoručně vyro-
benými čelenkami a indián-
skými bubínky přepadly na
cestě tam i zpět dostavník
(Audisbus).

Seznámily se s různými
zvyky a tradicemi indiánů.
Následoval pobyt v tee-pee,
lov divoké zvěře (selata), jíz-
da na koni a drožce. Kovboj
Jirka předvedl své umění na
koni Bobšovi s lasem a bičem.
Děti si poslechly a zahrály hru
na bubínky. Odměnily koně ja-
blky a mrkví, které si přivezly

a samy byly odměněny indián-
skými korálky.

Těšíme se na další akce
spojené s touto farmou a zví-
řátky v jarním období.

V pozdějších podzimních
dnech se děti rozloučily s lé-
tem opékáním, diskotékou a s
představením děvčat z ÚSP
Rokytnice. Pořádaly jsme více-
denní “DRAKIÁDU” a pomalu
se připravujeme na radovánky
spojené se sněhem.

Děti a učitelky 
z MŠ Bartošovice

HOTEL EDUARD Rokytnice v O.h. a 
OKRÁŠLOVACÍ SPOLEK ROKYTENKA 

POŘÁDAJÍ v pátek dne 12.11.2004 v 19.00 hod v salonu hotelu 
Eduard BBEESSEEDDUU  ““MMUUDDrr..  MMAACCÁÁKK  VV  AAUUSSTTRRÁÁLLIIII””

(Pan doktor bude vyprávět a promítat obrázky z cesty po Austrálii).
Vstupné dobrovolné.



Významné osobnosti našeho regionu
53. díl

5. listopadu 1879 se narodil ... /viz tajenku/, hu-
dební skladatel, rodák z Kostelce n.Orl.

Jako učitel působil v Potštejně , Brocné, Týništi
n.Orl. a Skuhrově. Na reálném gymnáziu v Kostelci
n.Orl. byl učitelem zpěvu. Jako hudební skladatel sklá-
dal operety a písně, upravil na 70 českých písní a na-
psal Techniku houslové hry. Začátkem listopadu si při-
pomínáme 125. výročí jeho narození.

HLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKA

VODOROVNĚ: A. PRVNÍ DÍL TAJENKY. - B. Podnik v Trutnově;
družstvo /z angličtiny/. - C. Představený kláštera; jihoamerický hlo-
davec z čeledi morčat. - D. Božský pokrm; značka benzinových čer-
padel. - E. Vydařená. - F. SPZ Liberec; patřící Evě; Oděvní tvorba
/zkr./. - G. Domácí jméno Oldřicha; hudební čínský nástroj. - H. Ře-
ka ve Francii; chlapecké jméno. - I. Černý pták; tímto způsobem.
SVISLE: 1. Spiknutí. - 2. Slaná minerálka; mrak. - 3. Planeta; par-
no. - 4. Údaje; anglický geolog. - 5. Značka kečupů; druh písma. -
6. Shakeaspearův král; starořecká pohřební obět’. - 7. Obydlí du-
chovního; malý nos. - 8. DRUHÝ DÍL TAJENKY.
NÁPOVĚDA: DASE, TARN, OTMA, LEAR.

Čihák Vladimír
Znění tajenky na str. 16

JAK JEZDIT RADIOBUSEM
Jak známo, na Rychnovsku jezdí zvláštní autobus -

radiobus. Zatím jako součást rychnovské městské hro-
madné dopravy a ve zkušebním provozu jsou také
dvouokruhové linky radiobusu na Týniš�sku.

“Radiobus má své linky i svůj jízdní řád. Kupříkladu v Rychno-
vě pokryje město a okolí včetně Vamberka a Merklovic. Chci-li vy-
užít služeb radiobusu, musím si zavolat 40 minut před odjezdem
uvedeném v jízdním řádu. Chce-li jet skupina lidí, platí totéž, pod-
le počtu může přijet autobus větší. Mimo jízdní řád to možné ne-
ní, to už by byl vlastně zájezd. Pokud se týče Rokytnicka, vedení
Audisu má připravené podklady, ale dosavadní legislativa využití
radiobusu tady tomu brání,” řekla nám pracovnice AUDISBUSu
Iva Janovcová.                                                                       ba

KRÁTKÁ VZPOMÍNKA...
V životě si člověk oblíbí

místa, kam se rád vrací. Já
jsem měl a stále mám ta-
kové místo v Pěčíně v Or-
lických horách při silnici
směrem na Rokytnici - cha-
lupa se zahradou a atelié-
rem ak.soch. Leoše Kubíč-
ka /1887-1974/. Kdykoliv
navštívím tato místa, vyba-
ví se mi řada milých vzpo-
mínek nejen na něho sa-
motného, ale i na všechny
lidi, se kterými jsem se tu
dlouhá léta setkával.

Dnes si již nevzpomínám, jak
jsem se s Mistrem Kubíčkem se-
známil. Určitě si však vzpomí-
nám, že jsem tam byl jednou se
svým nejstarším bratrem Jindři-
chem, architektem, který půso-
bil v Bratislavě. Viděli se po le-
tech - byli věkově vrstevníci - a
znali se ze Žamberka z doby,
kdy byl Leoš v učení u řezbáře
Josefa Rouse a tak byli oba po-
těšeni, že se po tak dlouhé době
setkali. Mluvilo se pochopitelně
o kumštu, ale i o současných u-
dálostech, až se řeč stočila na
pěstování révy a zpracování ví-
na. Debata byla dosti živá a já
jsem mohl jen poslouchat a vyu-
žívat chvíle k rozhlížení po ate-
liéru, kde bylo co k vidění.
Vzpomínalo se na učitele - malí-
ře Al.Krčmáře ze Slatiny, na Voj-
tu Sedláčka a na další, kteří mě-
li co s kumštem společného.

Od té doby jsem tam jezdíval
již sám a naopak jsem tam při-
vedl mnoho přátel, kteří byli o-
sobností Mistra Kubíčka a jeho
ateliérem okouzleni.

Samozřejmě, že jsem také za-
žil při každé návštěvě obřad s
přípravou a pitím výborné černé
kávy, tak jak to popisuje ve své
knížce “Domovní důvěrnosti”

Jindřiška Smetanová. Sebelepší
vylíčení však nemůže vystih-
nout tu atmosféru, která v ateli-
éru v té chvíli panovala. Živě si
vzpomínám na debatu, když
jsem se Mistru Kubíčkovi svěřil s
myšlenkou uspořádat v Žamber-
ku výstavu tří výtvarníků, ta-
mějších rodáků: Josefa Kotyzy,
sochaře, ak.mal. Jaroslava Číž-
ka a ak.arch. Jindřicha Mergan-
ce a výstavu k 100.výročí naro-
zení ak.soch. Františka Rouse.
Již tenkrát tušil, jak těžký úkol
si vzal na svá bedra. Ale výstavy
měly mimořádný úspěch. Leoš
Kubíček měl z toho velkou ra-
dost a opravdu mě potěšila jeho
pochvala.

Když jsem někdy přijel k ně-
mu na návštěvu a nebyl doma,
téměř vždy jsem ho našel nad
lomem nad chalupou, odkud byl
nádherný pohled na Orlické ho-
ry a celou tu krajinu. Vždy� i on
svým kumštem i celou osobnos-
tí patří nerozlučně do této kraji-
ny, do tohoto prostředí.

Velkou jeho láskou byla také
zahrada s alpinou, kde měl pro
potěšení několik druhů vzác-
ných hořců, kterými také pro ra-
dost obdarovával své návštěvní-
ky.

Těmito řádky chci připome-
nout, že 11.listopadu tomu bu-
de třicet let, co jsme se s ním
rozloučili v hradecké obřadní sí-
ni. Nebylo to však opravdové
rozloučení, nebo� nejen pamět-
ní deska od ak.soch. Z.Kolářské-
ho, umístěná na domě, ale i
dnešní milé prostředí tohoto do-
mu mě stále připomíná nezapo-
menutelnou atmosféru, kterou
jsem u Mistra prožíval při každé
návštěvě - a bylo jich dost a dí-
ky za ně !!

Jiří Merganc



ZPRÁVA O VÝSTAVĚ
11. mezinárodní výstava ko-

ní a veletrh všeho, co ke koním
patří. Tak tuto hipologickou u-
dálost měl možnost český národ
navštívit v Lysé nad Labem
17.až 19. září pod zavedeným
označením Kůň 2004. Společ-
nost IN-EXPO GROUP k realiza-
ci přizvala osvědčené spolupo-
řadatele z řad chovatelských a
sportovních organizací, redakce
odborných časopisů a minister-
stvo zemědělství. Program v pís-
kové aréně prezentoval nejvyšší
kvalitu českého chovu koní.

Pro našince z kopečků byl po-
byt v malém prostoru výstaviště
s neuvěřitelnou masou lidí na-
podobeninou návštěvy Václav-
ského náměstí v turistické sezó-
ně. Stánek na stánku se zbožím
pro potřeby koní a jezdců i s na-
prosto odlišnými předměty ob-
chodu a stánky občerstvující ná-
vštěvníka z venkova, utvrzovaly
představu jakéhosi pidi velko-
města. Ve výstavní budově se
podle plánku v katalogu divák a
návštěvník pohyboval jako po u-
licích s “butiky”, vedle nichž za
improvizovanou stěnou, oddě-
lující obchodní ruch od akade-
mického ticha, přednášející řeč-
níci poskytovali odborné infor-
mace na společné téma - kůň.
Do oáz klidu příslušely i stánky
odborných škol, které pochopi-
ly, že hospodářské zvíře, které-
mu je výstava zasvěcena, doká-
že zaměstnat spoustu budou-
cích absolventů. Též stánky od-
borných časopisů a organizací
byly přátelsky klidné.

V malém prostoru výstavní-
ho areálu, kde peníze celkem o-
chotně opouštěly peněženky a
přemís�ovaly se ve větších obno-
sech do pokladen obchodníků,

byl našincem vyhledáván pro-
voz téměř zemědělský, známé
prostředí s vůní sena a pachy
zvířat: stáje s koňmi umístěný-
mi v boxech. Prostředí, kde se
návštěvník mohl beztrestně u-
mazat a dotýkat hlav zírajících z
boxů, a to vše za provozu pří-
prav koní do programu v kolbiš-
ti a za pohybu ošetřujícího per-
sonálu. Tímto si všichni (pidi,
středně velcí, i maxi) koně za-
sluhují pochvalu za strpění tří-
denního neustálého neklidu.
Člověku by stačil pouze jeden
den prožitý v mumraji v psy-
chické nepohodě. Putování me-
zi boxy, na kterých majitelé v le-
tácích vychvalují své koně, zá-
vody, organizace, ranče, našince
postavilo před obrázky Rokytni-
ce v Orlických horách (je to
možné!), tiše chválící její okolí a
město samotné. Koně z Wiyrha-
ney, Jonáš a Bretty, sdělují, od-
kud jsou, oni se skromnými vý-
sledky. Ve vystoupení společně s
Evou Tuhárskou, Majdou Klac-
lovou a Vla�kou Jiroutovou ne-
skromně konkurovali těm “uro-
zeným” z rančů. Našinec byl
překvapen a potěšen.

Bizardní svět výstav čehoko-
liv poskytuje pastvu pro oči a
různé novinky: třeba v podobě
vyhlášeného nejkrásnějšího ko-
ně výstavy, nejlepšího českého
výrobku v oboru, osobností ve
Dvoraně Slávy, nebo překvapení
pro budoucího majitele divácké
ceny - živého hříběte. Je dobré
tento svět občas navštívit. Totéž
doporučuji i v případě další vý-
stavy za rok - Kůň 2005. Z té le-
tošní vyplynulo pro nás místní,
že město Rokytnice může být
“světoznámé”.

Jindřiška Svobodová

JJAAKKÉÉ  TTOO  BBYYLLOO
VV  LLYYSSÉÉ  NNAADD  LLAABBEEMM
O účasti na největší výstavě koní v ČR nazvané KŮŇ 2004

si povídala Karolina Gallová s Ing.Vla�kou Jiroutovou, ve-
doucí sportovního klubu Wiyrhanea:
� Jak jste se k účasti na výstavě v Lysé nad Labem dostali?
Po finálovém kole Wooden Trophy v Rožnově pod Radhoštěm, kde jsme
s Evou Tuhárskou obsadily v Trailu první a druhé místo nás oslovil pre-
zident Western riding clubu ČR Ing.Petr Julina a tisková mluvčí WRC Mí-
ša Zachová a požádali nás o prezentaci westernového sportu na této vý-
stavě. Navázali jsme vlastně i na loňskou účast na výstavě Koně v akci v
Pardubicích.
� Kolik koní jste měli na výstavě a co jste předváděli?
Měli jsme dva koně - klisnu Bretty a valacha Jonáše. Divákům jsme ve

třech celkem náročných výstavních dnech předvedli disciplínu trail, wes-
tern pleasure a reining volného stylu. To bylo vždy v odpoledním bloku,
dále jsme pak účinkovali v noční show právě s reiningem volného stylu
v převleku. V neděli jsme se účastnili přednášky o westernovém ježdění,
kde jsme přednášeli téma Výcvik koní neamerických plemen.
� Co se vám na výstavě nejvíce líbilo?
Pokud jde o denní program, tam nás velice zaujal nádherný španělský
hřebec, kolekce arabských koní, spřežení kladrubáků a velmi povedené
a úspěšné bylo vystoupení našich koňáckých sousedů manželů Svobo-
dových z Pěčína. V noční show pak byly působivé drezúrní ukázky ve
speciálním osvětlení a myslím , že když pan Petr Haničinec přečetl Mod-
litbu koně, slzy se tlačily do očí i otrlým chlapům od těžkých koní. A když
odbočím od koní, líbilo se nám velmi počasí, které si dávalo celé tři dny
záležet a pak ještě stánek s výborným burčákem, kde jsme byli častými
hosty.
� Nějaké špatné zážitky?
Snad jen strašlivé davy lidí, kdy se člověk občas těžko probojoval k vlast-
nímu koni a policejní kontroly při nočních cestách z výstaviště na hotel.
� Co vám účast na výstavě přinesla?
Spoustu zážitků, poznání všeho krásného, co naši chovatelé koní umí
odchovat a předvést. Celkem velkou popularitu, už proto, z jak malého
města jsme a kolik dobrých výsledků naše koně mají. Veliký zájem ze
strany diváků i kolegů od koní, pochvalu od prezidenta WRC za výbor-
nou reprezentaci a uznání členů prezidia WRC. Taky nám bohužel do-
šlo, že na nás jsou cizí lidé více pyšní než lidé z vlastního města. Možná
se zde dosud netuší, jak úspěšné koně umí vychovat celkem obyčejní o-
byvatelé Rokytnice a Pěčína a jaké dobré jméno svých obcí vozí tito lidé
do všech koutů naší republiky .

Děkuji za rozhovor a výbornou reprezentaci Rokytnice.
Karolina Gallová.

KVASINY - Po rocku příznivém říjnu přichází v kvasinském kul-
turním domě i rockový listopad.

Říjen uzavírá MOGUL (27.10) a BLADEX (30.10). V listopadu
se tu představí skupiny: 6.11. EPITAF, 12.11. NORMAL 003, 13.11.
4WATTY, 19.11. SAKO, 20.11. REVERS. Rocku habaděj!               ba



RYTMUS 2004
I letošní rok uspořádali zaměstnanci Ústavu sociální péče

v Rokytnici v O.h. pro své i cizí klienty tradiční taneční soutěž
s názvem Rytmus 2004. Tentokrát se ho zůčastnili klienti těch-
to zažízení: ÚSP Kvasiny, ÚSP Ráby, ÚSP Háj, ÚSP Anenská
studánka, ÚSP Domečky Rychnov n.Kn., PMPM Charitní do-
mov Rychnov n.Kn., ÚSP Žampach, ÚSP Opočno, ÚSP Slatiňa-
ny, DDMPS Ústí n.O., a samozřejmě domácí z ÚSP Rokytnice.

Soutěžilo ve dvou kategoriích: moderní tanec (Disco show) a scénický
tanec.

Po uvítání a zahájení panem starostou Antonínem Štefkem a ředitelem
ÚSP Rokytnice panem Josefem Grunclem následovaly soutěže v obou ka-
tegoriích. Aby si soutěžící trochu odpočinuli a zpestřili si napínavé čekání
na vlastní výstupy, tancovaly mezi soutěžemi rokytnické Horské Myši. Ak-
ci navštívili i diváci ze Sdružení Neratov i zájemci z řad rokytnických ob-
čanů.

Soutěžící hodnotila porota složená z vychovatelů a zároveň se chlapci
a děvčata hodnotili sami v ceně diváků.

K odpolední zábavě hráli a zpívali Jana Hovádková a Miroslav Toman.

Zde jsou výsledky taneční soutěže:
Moderní tanec: Scénický tanec:
1.ÚSP Háj 1.ÚSP Slatiňany
2.ÚSP Anenská studánka 2.ÚSP Skřivany
3.ÚSP Kvasiny 3.DDMPS Ústí n.O.
4.ÚSP Rokytnice v O.h. 4.ÚSP Kvasiny

Cenu diváků vyhráli tanečníci z ÚSP Kvasiny. Při odměňování nikdo ne-
odešel s prázdnou, každý dostal větší či menší pozornost, aby i po čase by-
lo na co vzpomínat.

Zábava trvala až do večera, někteří odjížděli dříve, jiní později a ve
všech zůstal radostný pocit z pěkně prožitého dne.                               pa

ÚSP Rokytnice v O.h. děkuje všem sponzorům za po-
skytnuté dary do taneční soutěže “Rytmus”. Poděková-
ní patří též MěÚ v Rokytnici v O.h. za financování sou-
těže a panu A.Grundovi za poskytnutí sálu v Klubu
Družba. Poděkování zaslouží i zaměstnanci ÚSP, kteří
se na přípravě akce podíleli.

PODĚKOVÁNÍ

JEZULÁTKO, JEZULE
RYCHNOV - Až do 28. listopadu můžete zhlédnout v Mu-

zeu Orlických hor (1. patro rychnovského zámku) výstavu
JEZULÁTKO, JEZULE - motiv narození Páně v lidovém umění.

Zastoupeny jsou tu sbírkové předměty z Muzea a galerie Orlických
hor v Rychnově n.Kn., Městského muzea v Dobrušce, Regionálního mu-
zea ve Vysokém Mýtě a řady soukromých sběratelů. Součástí je i výsta-
va fotografií ing. Vladimíra Homoly.                                                    ba

TTTTRRRRAAAAFFFFIIIIKKKKAAAA    KKKKUUUUNNNNCCCC    PPPPEEEETTTTRRRR
RRRROOOOKKKKYYYYTTTTNNNNIIIICCCCEEEE vvvv    OOOO....     hhhh....

NABÍDKA VIDEOKAZET + DVD NA MĚSÍC LISTOPAD:

DÁLE NABÍZÍME VÁNOČNÍ:

� Umučení Krista  (film Mela Gibsona)         
� Kameňák 2 (DVD)           
� Requiem (film Hervé Renoha)          
� Ohnisko                  
� Piková trojka             
� Kill Bill 2
� Nikde v Africe
� Tichá pláž
� Tenkrát v Mexiku

Ubrousky � Papír � Pohledy � Blahopřání � Svíčky � Sáčky
� Kalendáře na rok 2005

PRODEJ UHLÍ POKRAČUJEPRODEJ UHLÍ POKRAČUJE
Firma “Prodej uhlí Toncr Ivo” oznamuje všem svým zákazníkům,

že prodej uhlí bude pokračovat.
Od 20.12.2004 do 28.2.2005 se uhlí nebude rozvážet

(jen vyjímečně v případě osobní či telefonické domluvy)
- rozvoz tento rok jen do 20.12.2004 (další rozvoz začne v březnu
2005)
- uhlí objednávejte do 20.11.2004

Ceník uhlí (období listopad, prosinec)
Ořech1 Ořech 2 Kostka

Méně než 25q 154,- 93,- 161,-
Více než 25q 147,- 88,- 153,-

Uvedené ceny jsou bez DPH 19%
!Veškeré prodávané uhlí pochází z dolů Ledvice!



Objednávka předplatného na HORSKÝ KURÝR
Objednávám závazně předplatné měsíčníku HORSKÝ KURÝR na rok 2004.
Jednotlivá čísla zasílejte na adresu:

.........................................................................................................................

.........................................................................................................................

Cena 1 výtisku je 6,- Kč + 10,- Kč letní dvojčíslo.
Celoroční snížené předplatné 64,- Kč (jedno číslo zdarma) + poštovné 110,- Kč
(poštovné se netýká předplatitelů z Rokytnice v O.h.!!!) lze uhradit:

� složenkou (k dostání na poště)
� osobně proti dokladu v redakci Horského Kurýra - Kancelář INFO-SERVICE, nám. T. G. Masaryka 4

(jednatelství České pojiš�ovny a.s.), Rokytnice v O.h.

Přihlášku a úhradu složenkou zasílejte na adresu: HORSKÝ KURÝR
nám. T. G. Masaryka 4
517 61 Rokytnice v O.h.

......................................................
podpis

�

TTTTrrrraaaaffffiiiikkkkaaaa    DDDDaaaannnnaaaa    VVVVeeeesssseeeelllláááá
náměstí Rnáměstí Rokytnice v Ookytnice v O.h..h.
�� kurzové sázení
�� sazka, sportka ON-LINE
�� denní tisk
OOOOTTTTEEEEVVVVÍÍÍÍRRRRAAAACCCCÍÍÍÍ     DDDDOOOOBBBBAAAA::::
pondělí - pátek 6  -  17 hod.
sobota 7 - 12 hod.
neděle 8 - 12 hod.

Všechny zveme

k nákupu!

Vážení sportovní přátelé,
Dovolujeme si Vás tímto pozvat na valnou hromadu fotbalového klubu 1.FC Rokytnice v Orlických horách,
která se uskuteční
v sobotu 4.12.2004 od 16:00 hodin “U Starouše” v areálu 1.FC. Petr Mareš, prezident klubu

Z organizačních důvodů si Vás dovolujeme požádat o vyplnění přiložené přihlášky a její doručení nejpozději do
25.11.2004 na některou z níže uvedených adres.

Zúčastním se valné hromady:  ANO         NE *

Jméno a příjmení _____________________ Kontakt: _____________

Jsem členem klubu: ANO       NE          NEVÍM*

Chci se stát členem klubu:   ANO         NE *

Chtěl bych se aktivně účastnit činnosti klubu: ANO   NE *

*) označte správné
(doručte na: INFO-SERVICE Rokytnice v O.h
nebo Michal Štefek čp.4, 517 61 Rokytnice v O.h., 603260160,e-mail:michal@servis.cz)

POZVÁNKA
VALNÁ HROMADA 1. FC
ROKYTNICE V ORL. H.

DĚKUJEME
Děkujeme všem přátelům a
známým, kteří se přišli rozlou-
čit s mým manželem a naším
tatínkem IVO TONCREM.
Děkujeme za květinové dary a
projevy soustrasti.

Zarmoucená rodina.
Děkuji MUDr M.Macáko-
vi za starostlivou péči v době
nemoci mého manžela IVO
TONCRA.

Libuše Toncrová

PTAČÍ RÁJ
V ZÁHOŘÍ

ORLICKÉ ZÁHOŘÍ - V
sobotu 2.října se v Orlic-
kém Záhoří uskutečnil
Podzimní festival ptáků.

Příznivci ornitologie byli
zkušenými ornitology sezná-
meni se sčítáním ptáků a pta-
čích druhů na tahu, viděli u-
kázky odchytu a kroužkování
ptáků a také byli informováni
o programu Významné ptačí
území Orlické Záhoří.

“Ano, o přípravách a shá-
nění úředních podkladů víme,
ale oficiální vyhlášení Vý-
znamného ptačího území v Or-
lickém Záhoří zatím nebylo
vydáno. Je však předpoklad,
že může být vydáno ještě do
konce tohoto roku,” řekl nám
pracovník odboru životního
prostředí MěÚ v Rychnově
n.Kn. pan Š�astný.             ba



OOPPRRAAVVEENNÁÁ  KKUUNNŠŠTTÁÁTTSSKKÁÁ
KKAAPPLLEE  NNAA  HHŘŘEEBBEENNUU  

OORRLLIICCKKÝÝCCHH  HHOORR

Na hřebenu Orlických hor
v kolowratských lesích na
červeně značené Jiráskově
cestě ve výšce 1037 metrů
n. m. proběhla 21. října ko-
laudace generálně oprave-
né Kunštátské kaple, zasvě-
cené Navštívení Panny Ma-
rie. Opravu této kaple, která
zde byla postavena na kru-
hovém půdorysu při staré
výběrčí cestě do Velké Zdob-
nice v roce 1760, dokončilo
po dvou letech práce Sdru-
žení občanů VIA AUREA ve
spolupráci s majitelem této
kaple - obcí Zdobnice.

Při opravě této kaple, kterou
převzala v roce 2002 obec Zdob-
nice v žalostném stavu, bylo pro-
investováno přes 1 milion korun,
na její záchranu a obnovu přispě-
ly Královéhradecký kraj, Česko-
německý fond budoucnosti, Na-
dace Občanského fóra, Program
obnovy venkova, Obec Zdobnice
a zejména Sdružení občanů Via
aurea, které zajiš�ovalo koordi-
nační a záchranné práce. Jak u-

vedla jeho předsedkyně Irena Do-
hnálková - Francová, dvacetideví-
tinásobná mistryně světa ve ski-
bobech. Např. dotace z Programu
obnovy venkova činila 210 tisíc
korun a obec Zdobnice se podíle-
la na opravě 90 tisíci korunami. V
zatím prázdné kapli, zajištěné sil-
nou mříží, není ani původní pís-
kovcová socha Piety - ta byla od-
tud v 60.letech 20. století přene-
sena do zdobnického kostela Kris-
ta, dobrého pastýře.

Kunštátská kaple původně
sloužila jako místo k bohoslužbě
dřevařských dělníků, kteří větši-
nou byli z Tyrol a do Orlických
hor byli pozváni za prací. Dřevo,
jež těžili, se dodávalo do místních
skláren a do kutnohorských dolů.
Své pro její devastaci udělaly ex-
trémní klimatické podmínky, od-
lehlost i vandalizmus.

“Na začátku 80. let 20. století
tu bylo ještě vidět ohniště upro-
střed kaple s ohořelými zbytky la-
vic, zůstaly vyvrácené dveře a mj.
byl poškozen vstupní portál. Při
obnově tu byl mj. proveden ar-

cheologický výzkum a kamenná
podlaha má opět původní cihlový
kříž. V této souvislosti oceňuji po-
moc muzea v bavorském Wald-

kreiburgu, jež poskytlo historic-
kou fotografii kaple s jejím vyba-
vením,” dodala Irena Dohnálková
- Francová.                             -kr-

Z historie stavby přehradníZ historie stavby přehradní
nádrže Pastvinynádrže Pastviny

5. díl

P Ř E S M Y Č K O V Á  V Ý P U S T K A

Velká hráz (vodní dílo Pastviny I) je gravitační, oblou-
ková, zděná z lomového pastvinského kamene, jímž je hlu-
binná vyvřelá hornina. (1. tajenka). Je to poslední zděná
hráz u nás; pozdější hráze byly výhradně z ... (2.tajenka).

Maximální výška hráze nad základovou spárou je 38,53
m. Délka v koruně činí 192,70 m. Celkový ... (3.tajenka) ná-
drže je 11 033 000 m3, stálé nadržení 955 000 m3. ... (4.ta-
jenka) ... (5.tajenka) je 110,3 ha, délka 5,715 km.

1. Duševně zaostalý člověk. Rumunská měna.
2. Něm.špetka. Žací nástroj.
3. Černohorský přístav. Hmyzožravec (básn.).
4. Necky. Tmel.
5. Výměšek ústních žláz. Sůl (lékárensky).
6. Starší typ aut. Patro na mlatě.
Pomůcka: Prise, odr.

1. Část kabátu. Lesklý nátěr.
2. Výrobce kabelů. Ruská řeka.
3. Prérijní šelma. Hora v Brdech.
4. Nepříjemný hmyz. Hlína na kořenech.
5. Býv. něm. měna. Pohřební hostina.

Iniciála Husova jména.

Předložka se 4. a 6. p.

Zadní část krku.

Rozšířená část jícnu.

Hodnota (zastarale).

??????

Znění tajenky na str. 16



JJAAKK  CCHHUUTTNNÁÁ  VVÝÝSSTTUUPP  DDOO  HHOORRSSKKÉÉHHOO  SSEEDDLLAA  VV  PPÁÁKKIISSTTÁÁNNUU
Není to tak dlouho, co jsme

informovali o putování Mgr. JA-
NY LINHARTOVÉ po afrických
národních parcích a o výstupu
na kultovní Kilimandžáro. Ne-
dávno se vrátila z neméně exo-
tické cesty - spolu s devítkou
českých vysokohorských turistů
navštívila kopce pohoří Karako-
ram v Pákistánu a Číně.
� O Pákistánu se u nás
často hovoří jako o zemi,
kde nacházejí oporu af-
gánští příznivci Tálibánu.
Nebyly obavy?

“Nejen já jsem odjížděla se
strachem a obavami. Tálibánci
se údajně drží především na zá-
padě země, kde jsme později je-
nom projížděli. My jsme nejprve
putovali po Baltistánu, což je se-
verovýchodní část Pákistánu, do
Skardu - střediska oblasti.”
� Jak jste se tam dostali?

“Letadlem do Islamabádu a
pak dva dny autobusem cestou
podél řek Indu a Hunza, která
kopíruje historicky známou
hedvábnou stezku a vytváří je-
diné pozemní spojení s Čínou.
Je to nejvýše položená dálnice
na světě, místy dosahuje výšky
4,5 kilometrů. Vybudovali ji vo-
jáci v sedmdesátých letech a
jsou na tohle dílo náležitě hrdí,
říkají, že je to osmý div světa.
Ona to není dálnice v našem
slova smyslu, vedle asfaltových
úseků, hodně prašných, místy
tak úzká, že se tam dvě auta sot-
va vejdou. Stometrové srázy k
řece, kamenná lavinová pole, je-
deš a krajina se neustále mění,
pouš�, oázy, zřídla teplých pra-
menů, jiný svět.”
� Jak se k vám Pakistánci
chovali?

“Myslím si, že média situaci
tam zbytečně dramatizují a vy-
tvářejí tak představu, která ne-

odpovídá skutečnosti. V Pákistá-
nu je klid, mírumilovno, lidé
jsou neobyčejně milí, zajímají
se, co u nich budete dělat, cítili
jsme se mezi nimi velmi dobře.
Turistů ze Západu jsme potká-
vali velice málo. Unikátní bylo
setkání s jedním černochem - to
jsem rád, že vidím zase bílé - byl
z Londýna.”
� Ale je to přece jen is-
lámská země a vy jste tam
byli zástupci jiného světa?

“Jak už jsem řekla, i když
jsme pro ně byli cizinci odjinud,
chovali se k nám neobyčejně
vstřícně. Jiná věc je vnímání is-
lámu. Dole ve městech a vesni-
cích jsme nezahlédli ženu.
Všechny musely být ukryty do-
ma. Teprve v kopcích jsme je tu
a tam zahlédli na políčkách,
ovšem pečlivě zahalené. Jed-
nou, při obrovském vedru, jsem
na tohle zapomněla a vzala na
sebe tílko, což vzbudilo po-
prask. U nás se vykládá, že pří-
slušníky islámu odhalené žen-
ské tělo uráží, ale ověřila jsem
si, že to jsou chlapi jako ostatní
a hned jsem si koupila jejich čá-
dor a zakryla se jím.”
� Co vlastně bylo vaším cí-
lem?

“Na pákistánské straně vydat
se na trek přes ledovec Baltoro
kolem shluku krásných osmitisí-
covek podél řeky Indu do sedla
ve výši asi šest tisíc nadmoř-
ských metrů, přes které údajně
ještě žádný Čech neprošel. Je to
místo, odkud se, když nepřeje
počasí, nenajde cesta zpátky.
Ale jinak nádherný kus světa.
Dokonce je pokládán za jednu z
nejkrásnějších trekových partií
na světě - vždy� po cestě míjíte a
máte na dosah úžasné osmitisí-
cové vrcholy: K2, Hidden Peak,
Broad Peak, Gašerbrun.”

� Co znamená slovo trek?
“Trek je více či méně nároč-

ná vysokohorská turistika, orga-
nizačně jednodušší než expedi-
ce. Tam to znamenalo, že jsme
šli od stanoviště ke stanovišti,
což jsou vlastně body střežené
vojáky, kteří hlídají blízké hrani-
ce a zároveň dbají na vaši bez-
pečnost. Nejen tady jsme pocíti-
li, jak tu jsou zakotveny zvyky
bývalé kolonie - vždy� je to úze-
mí, jež bylo součástí indického
státu. Ovšem do sedla už žádné
takové stanoviště nebylo.”
� Měli jste nosiče?

“Treky a další výstupy v Ka-
rakoramu za nemalé peníze po-
voluje v Pákistánu ministerstvo
turistiky. Trekaři dostanou do-
provod - vedoucího výpravy,
kterému se v místním jazyce ří-
ká sirdár, a jeho zástupce. Sir-
dár by měl znát terén a trasu,
starat se o dopravu do základní-
ho tábora, najímat nosiče, sjed-
návat cenu za služby nosičů.
Naši nosiči jednali pro ně typic-
ky - žádali příplatky za nadmoř-
skou výšku, za váhu, kterou ne-
sli a tak trochu se nás pokoušeli
vydírat. Hojně využívali dvou
lékařů v naší výpravě a žádali
od nich stále různá vyšetření, o-
šetření, léky na vše možné.”
� Na jedné z himalájských
výprav jsi trpěla horskou
nemocí.

“Letos jsem to dobře snášela,
náznaky byly u jiných - bolení
hlavy, únava, nevolnost, spaní
jako na vodě. Ale stala se mi ji-
ná věc.”
� ???

“Na poslední úsek do sedla
jsme vyráželi o půlnoci za úplň-
ku, než slunce začne rozhřívat
sníh. Mačky na nohách, cepín v
ruce, úvazky, hrozné převýšení,

ale šlo se mi kupodivu dobře.
Vyšlo slunce, kolem nádhera a
velebné, neuvěřitelné ticho a
naprosté bezvětří. Jdu vepředu
a najednou cítím, že hůř vidím.
Zastavila jsem, křičím, ale niko-
ho neslyším. Věděla jsem, že mě
musejí dojít. Došli, ale viděla
jsem je jen v obrysech. Lékař
konstatoval příznaky sněžné
slepoty pravděpodobně způso-
bené sluncem, kdy stačí chvíle
bez ochranných brýlí a slunce
odrážející se v těchto výškách
od sněhu udělá z očí bolavé, ne-
vidomé rány. Šéf výpravy si mě
uvázal k sobě a tak jsem došla
až do vytouženého sedla s ná-
zvem Gondogoro-La.”
� Jaký byl sestup na dru-
hou stranu?

“Změna terénu, všechno v
pohybu, laviny kamenů. Do ve-
čera jsme sestoupili asi do nece-
lých 5000 metrů. Sestup do ves-
nice další den, kde nás čekaly
objednané džípy, abychom se
obloukem vrátili do Skardu.
Nad jedním z přítoků Indu byl
spadlý most, takže džípy zůstaly
na břehu a my přes balvany,
vzájemně si pomáhajíc, museli
překonat řeku, kde se voda do-
slova vařila a spadnout tam, ne-
vím, kde by nás našli. Dál jsme
pak jeli přes mosty, které jsou
všude zavěšené na betonových
pilířích, při strašlivé bouřce, kde
blesky sršely, vítr si s mosty po-
hrával jako s houpačkou a my je
přejížděli. Čtyřicet metrů pod
námi - dravá, vařící se voda. Ne-
byly to příjemné pocity. Po zhru-
ba 150 kilometrech treku přes
ledovec Baltoro návrat do vý-
chozího Skardu, dva dny odpo-
činku a příprava na další etapu.”   

ba 
(pokračování příště)



EDUARDŮV TRPASLÍK
V sobotu 23. října bylo v

hotelu Eduard nezvykle
rušno. Konalo se zde totiž
podzimní kolo 13. ročníku
turnaje v křížovém mariá-
ši, který je znám jako Edu-
ardův trpaslík.

Úderem půl druhé hodiny
odpolední zavládla v hracím sa-
lónku pravá karbanická atmo-
sféra. Pod bdělým dohledem ře-
ditele turnaje Jindřicha Kalivo-
dy usedli všichni ke stolkům.
Bylo zde možné spatřit hráče z
blízkého i vzdálenějšího okolí,
ale byli zde i zástupci Hradce
Králové a Prahy. Jako vždy se
hrálo na 3 kola. Po 60 minutách
a mezi jednotlivými koly byla
krátká přestávka na občerstve-
ní. Veškeré výsledky pečlivě za-
znamenával počítač umístěný v
koutě u kulečníku.

Krátce před šestou hodinou
večerní bylo dohráno a počítač
začal zpracovávat výsledky. Po
chvíli se mohlo začít vyhlašovat.

Ze stolu v popředí salónku, kte-
rý byl naplněn spoustou zajíma-
vých cen, obdržel něco každý ú-
častník turnaje. To nejcennější ,
což je putovní první cena v po-
době Eduardova trpaslíka, zís-
kal usměvavý ředitel mediálně
známého dětského výchovného
ústavu v Kostelci Jan Vodička.
Druhé místo obsadil Zdeněk Sá-
zavský z Prahy a třetí příčka
patřila Františku Valáškovi z Ro-
kytnice. Z ostatních Rokytnic-
kých hráčů dopadl nejlépe Mi-
roslav Mareš, který obsadil jede-
náctou příčku.

V průběhu turnaje bylo pre-
zentováno několik pozvánek na
mariášové turnaje v okolí. V Ro-
kytnici se bude další turnaj hrát
až v březnu příštího roku. To již
bude jarní kolo 14. ročníku tur-
naje v křížovém mariáši o Edu-
ardova trpaslíka. Závěrem rádi
vyřizujeme poděkování všem
sponzorům turnaje.

Text a foto JKO

PPPPRRRROOOODDDDEEEEJJJJNNNNAAAA    BBBBAAAARRRRVVVVYYYY    ----    LLLLAAAAKKKKYYYY
ROKYTNICE V O.H.

e-mail: petr.maminak@tiscali.cz
Kontakt: 494 595 360, mobil: 603 276 733
� nabízí širší sortiment nátěrových hmot

a ostatní materiál
� sádrokartonové desky KNAUF (zimní sleva 140,- Kč 1 ks)
� tepelná a zvuková izolace URSA (množstevní slevy) 
� stropní kazety, vruty do dřeva, hřebíky, zednické nářadí
� suché maltované směsi, lepidla na dlažbu
� tmely, lepidla na veškeré povrchy
� barvy disperzní, syntetické, mořidla, laky, lazury
� malířské barvy: PRIMALEX - KLASIK - BRILLANT Q
� barvy na okna: HERBOL, OVERSOL, OKNOL
� antikorózní nástřikové  a nátěrové barvy na auta
� fasádní barvy dle odstínu

NAŠE CYKLISTIKA 2004
Tak už přišly chmurné

deštivé dny podzimu a s pa-
dajícím listím si čím dál více
uvědomujeme blížící se ko-
nec roku 2004. Je čas ohléd-
nout se a hodnotit naši cyk-
listickou sezónu.

V první řadě je jasné, že zdejší
cyklistická rodina je na tom mno-
hem hůře než loni. Rodinné vy-
jíž�ky rapidně klesly na intenzitě
a zájmu těch, kteří se těmto vy-
jíž�kám věnovali loni.

Ani závodní činnost nebyla ma-
sovější. Tento rok jsme si z jara vy-
zkoušeli orientační závod, který je
jinak v cyklistickém světě velmi
populární, a to především proto,
že se u něho musí přemýšlet a
hlavně závodníci volí trasu sami.
Náš “orien�ák” dopadl velice dob-
ře.

Také jsme si poprvé zajeli ma-
ratón (v Úpici 26.6). Trasa byla
dlouhá 102 km a zvládli jsme ji za
necelých šest hodin. Z vlastní zku-
šenosti můžeme potvrdit, že je to
docela šleha. Byli jsme spokojeni s
organizací závodu, která byla per-
fektní. Příští rok znovu, pokud to

půjde a ostatním zájemcům dopo-
ručujeme - trénovat ! Další závo-
dy, které jsme absolovovali byly v
Kounově a ve Vamberku Na Vy-
hlídce. Ten první byl obzvláště ná-
ročný. Na Vyhlídce nás konečně
potěšilo umístění “na bedně”. V
žákovské kategorii si pro zlatou
vystoupal Tomáš Saliger. Začát-
kem října jsme pořádali závody
horských kol také v Rokytnici. Bo-
hužel byla mizivá účast, co se týče
dospělých, naopak v dětských ka-
tegoriích byl o závody velký zájem
a je dobře, že děti chtějí sportovat
a soutěžit. V plánu na tento rok
byly vícedenní výlety a pár se nám
jich podařilo uskutečnit. Není nic
krásnějšího, než se volně projíždět
po naší vlasti, vypustit z hlavy
všechny problémy a být součástí
přírody. Doufáme, že nás příští rok
zase přibude.

Takže všem hodně zdraví a po-
děkování níže uvedeným sponzo-
rům říjnového závodu: Guseppe
a.s., Svitr, Vánoční ozdoby, Rels
s.r.o., Pácha Jiří, Hrdlička Radek,
Outdoor sport a restaurace U Sta-
rouše.             Miroslav Saliger

NEJČERSTVĚJŠÍ INFORMACE O ZIMNÍM 
STADIONU V RYCHNOVĚ NAD KNĚŽNOU
Předpokládané zahájení sezóny bude nejdříve v sobotu 20.11.04.
Provozní doba bude prodloužena do 23 hodin. Od 8.00 do
14.15 hodin je čas vyčleněn pro bruslení žáků škol. Veřejné
bruslení bude každý den mimo úterý a čtvrtek vždy od 14.30 do
16.00 a od 18.00 do 19.30 hodin. V době vánočních a novoročních
svátků a o jarních prázdninách bude počet bruslení zvýšen . Hra-
cími dny hokejových utkání Ligy neregistrovaných zůstávají úte-
rý a čtvrtek od 16.30 hodin. Pronájmy ledové plochy je možné
ještě objednat ! Volné termíny jsou zejména v pozdních (večer-
ních) hodinách.”
Vstupné na veřejné bruslení :

děti do 15 ti let: 15,- Kč
dospělí: 20,- Kč
nebruslící doprovod: 10,- Kč

Cena za pronájem ledové plochy je 1.200,- Kč za hodinu.



MĚSTO
ROKYTNICE 
V ORLICKÝCH HORÁCH
517 61

HORSKÝ KURÝR - Regionální měsíčník pro Rokytnicko a okolí. Vy-
dává Městský úřad Rokytnice v Orlických horách. Šéfredaktor: Ing. Vla-
dimíra Jiroutová, redakční rada: Ing. Šárka Rozsívalová, Josef Bahník,
Mgr. Věra Dušková, Pavlína Vnenková, Jiří Koblása, Karolina Gallová.
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Cena: 6,- Kč

PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:

NOVINOVÁ ZÁSILKA

LYŽAŘI POZOR, AREÁL
FARSKÝ KOPEC VÁS INFORMUJE:
Jelikož se nám opět přiblížila zima, tak už určitě če-
káte na první sníh a možnost si jít zalyžovat. Chceme
Vám v letošní sezóně nabídnout možnost zakoupení
celosezonních permanentek pro všechny věkové ka-
tegorie a také uvádíme cenu jízdného.

Cena jízdného pro sezonu 2004/2005
Děti do 10 let 60,- Kč/11 jízd,
Dospělí 70,- Kč 11 jízd,

Nabízíme Vám možnost zakoupení 
celosezonních permanentek

Děti do 10 let 750,- Kč
Mládež 11-18 let 1.000,- Kč
Dospělí 1.500,- Kč
Firemní 2.000,- Kč

Permanentky budou vystavovány na jméno a příjmení a jsou
nepřenosné. Firemní budou vystavovány na firmu a může je vy-
užít každý zaměstnanec firmy.
Při zakoupení permanentek pro rodinu budou poskytovány sle-
vy. Informace Vám podá provozovatel.
Další novinkou je zakoupení permanentky pro žáky ZŠ Rokyt-
nice v období jarních prázdnin 28.2.2005 - 4.3.2005 tj. pondě-
lí až pátek za cenu 250,- Kč. Včetně provozu večerního lyžová-
ní. Zakoupení nejpozději do 20.2.2005. Pokud při zakoupení
žák ZŠ předloží pololetní vysvědčení s vyznamenáním obdrží
slevu 50,- Kč.

V případě, že se rozhodnete k zakoupení perma-
nentní jízdenky a zakoupíte perma-

nentku do konce listopadu, obdr-
žíte slevu 50,- Kč.

Bližší informace k výše uvedeným
cenám obdržíte při návštěvě firmy

OUTDOOR SPORT, Horská 211,
517 61 Rokytnice v O.h.

T e l . / f a x . :
494595248

IZER S TELEVIZEREM
A CHARITATIVNÍ AKCE

RYCHNOV - Listopadový
program rychnovského Pelclo-
va divadla otevře v pondělí
8.11. v 19.30 hodin koncert vy-
nikající cimbálové muziky
HRADIŠŤAN s výraznou osob-
ností - primášem Jiřím PAVLI-
COU.

V listopadu se tu také bude
hodně tančit. Kromě lekcí ta-
nečních kurzů se uskuteční ne-
dělní TANEČNÍ ODPOLEDNE,
určené především seniorům
(14.11. s kapelou O.ŠTENCLA,
28.11. se skupinou TANDEM -
vždy od 14 hodin) a také TA-
NEČNÍ VEČER PŘI SVÍČKÁCH
(sobota 20.11. od 20 hodin se
skupinou COMBI).

Loutková pohádka s písnič-
kami PRO MALÁ KŮZLÁTKA v
podání pražského Divadýlka
PIKY PIKY patří dětem a koná
se v pondělí 15.11. v 8.30 ho-
din. Naopak dospělým je urče-
na repríza frašky J.N.Nestroye
v úpravě Z.Mahlera a K.Krause
PROVAZ O JEDNOM KONCI, s

hudbou a písničkami P.Hapky a
P.Rady v podání divadelního
souboru Pelclova divadla, která
se koná ve čtvrtek 18.11. od
19.30 hodin.

Hlavním “tahákem” pa-
trně bude v úterý 16.11.
od 19.30 hodin nový zá-
bavný pořad Zdeňka IZE-
RA a Petra FREUNDA s ná-
zvem TÝDENÍK TELEVI-
ZER.

Kromě uvedeného programu
se v Pelclově divadle budou v
listopadu konat také dvě akce
charitativní. V sobotu 13.11. od
20 hodin 5. MARTINSKÁ
ZÁBAVA s hudbou Combi, jejíž
výtěžek věnuje pořádající KI-
WANIS CLUB na akci PANEN-
KA . A čtrnáct dní poté v sobo-
tu 27.11. od 20 hodin pořádá
Občanské sdružení ORION s
hudbou skupiny Kalumet
COUNTRY BÁL. Výtěžek bude
tentokrát věnován na hipotera-
pii pro postižené děti.

ba

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE
Z historie stavby přehradní nádrže Pastviny - 5.díl

1. diorit 4. plocha
2. betonu 5. jezera
3. obsah

Významné osobnosti našeho regionu - 53. díl
Rudolf Malátek


